
Schriftelijke vragen (artikel 47) provincie Utrecht – 4 april 2024 – Explosieve stijging 
aanvallen op vee door wolf 

Op landgoed Den Treek in Leusden zijn in het eerste weekend van april negen doodgebeten schapen gevonden, 
de rest van de kudde is losgebroken en op veel verschillende plekken al dan niet aangetroffen.1 Er is door de 
beheerder melding gedaan bij het wolvenmeldpunt BIJ12, de uitvoeringsorganisatie van de 12 provincies die de 
data verzamelt en publiceert en (DNA)onderzoek ter plaatse uitvoert. De nacht na deze aanval is de wolf wederom 
teruggekomen naar de kudde.  

De getroffen schapen komen allen uit één kudde die op het landgoed wordt ingezet om het gras en heide kort te 
houden. De dieren stonden in een omheind gebied, met een (anti-wolven)hek van een meter hoog waar stroom 
op staat. Het is al de derde keer in korte tijd dat er een wolvenaanval op schapen heeft plaatsgevonden op 
Landgoed Den Treek.2  

Eind februari, bijna twee maanden later dan eerder gecommuniceerd, is de subsidieregeling voor wolfwerende 
hekken en rasters door de provincie Utrecht geopend.3  

• Wordt de subsidieregeling door de (schapen)houders goed gevonden en wordt hier zoveel gebruik van 
gemaakt als van tevoren verwacht? 

• Is bij het opstellen van de regeling gekeken naar overeenstemming met regelingen en “best practices” in 
andere (buur)provincies? 

Uit onderzoek van BIJ12 blijkt dat de voorwaarden voor rasters en hekken nauw liggen en vaak niet adequaat 
worden geplaatst en daardoor de wolf toch vaak kan binnendringen.4 

• In hoeverre zijn de voorgeschreven/gesubsidieerde wolfwerende hekken en rasters in onze provincie 
effectief? 

• Hoe wordt er geborgd dat de hekken en rasters waarvoor subsidie gegeven wordt, zo effectief mogelijk 
zijn en op de juiste wijze worden ingezet? 

De data van BIJ12, bijgewerkt tot aan 23 maart 2024, geeft aan dat de wolf sinds 2023 steeds actiever is geworden 
in de regio en steeds meer vee-slachtoffers maakt.5 De VVD en CDA zich zorgen om de enorme toename in 
signalering van wolven in onze provincie en in aanvallen door wolven van vee in onze provincie. Er wordt, in 
opdracht van de provincie, slechts ééns per maand in het laboratorium onderzoek op de monsters uitgevoerd 
door BIJ12. De VVD en CDA stellen daarom de volgende vragen aan Gedeputeerde Staten (GS): 

• Is GS bekend met deze explosieve stijging van het aantal aanvallen door wolven in de provincie Utrecht? 
• Deelt GS de zorgen van de VVD en CDA over deze toename in de provincie Utrecht? 
• Is er bij GS al meer bekend over de aard van de aanvallen en de aantallen wolf/wolven in de provincie 

Utrecht en mogelijke vestiging van de wolf in de provincie?  
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• Is GS het eens met de VVD en CDA dat het slechts eens in de maand laten onderzoeken, het risico met 
zich mee kan brengen dat wij achter de feiten aanlopen op het gebied van de wolf? Is GS voornemens de 
opdracht aan BIJ12 aan te passen, zodat er frequenter monsteronderzoek mogelijk is? 

• Is GS van plan aanvullende stappen te nemen om wolvenaanvallen in het vervolg te voorkomen? 
• Hoe kijkt GS aan tegen het middel van aanvragen van derogatie op de beschermde status van de wolf, 

bijvoorbeeld als significante economische schade zich voordoet? 

 
Een mogelijk gevolg van de toenemende aanvallen, is dat kuddes met schapen van landgoederen worden 
verwijderd om dergelijke taferelen als van afgelopen weekend in de toekomst te voorkomen. Op sommige 
gebieden worden kuddes schapen ingezet voor het begrazen van heidevelden. Zodra deze gebieden niet meer 
worden begraasd, zal het hei begroeien en zo bebossen.  

• Heeft GS ook zorgen dat het begrazen van heide in de provincie in gedrang kan komen door de 
toenemende signalering en aanvallen van de wolf? 

• Wat gebeurt er als de kuddes worden weggehaald en de heide niet wordt begraasd, waardoor het dicht 
zal groeien? Worden er dan stappen gezet door de provincie? 
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